

Watching and Making Films

Mr Derek Chiu Sung-kee, School of Creative Media
City University of Hong Kong Press, 2017

Self-consciousness, sensitivity and the ability to observe people and places are essential elements for making enriched films. The author of this book has been watching movies for 40 years, produced movies for 20 years, and taught about movies at CityU for some years. In his view, no matter how much the art of filmmaking might change, three elements remain unchanged: techniques, society and people's lives.

This book is divided into three appropriately named sections: Close-up, Medium Shot, and Panoramic View. Through these short essays, the author discusses his insights on watching, making and teaching about movies over the years from the perspective of a professional filmmaker.



《看電影與拍電影》

創意媒體學院趙崇基先生
香港城市大學出版社，2017年

拍電影的人不僅對電影本身有一定的自覺和敏銳度，也需要仔細觀察周遭環境和人事。正是通過這些發現與探索的過程，才能為電影帶來豐富題材。作者看了40年電影，拍了20年電影，並在城大教了幾年電影。對他而言，無論電影藝術如何改變，都離不開技巧、社會、人生這三種元素。

此書是作者的電影筆記，分為三部分，以電影語言中的三個景別為題：特寫、中景及全景，透過一篇篇短文，談電影中的技巧、說電影中的社會、講電影中的人生。作者希望以專業電影人的視角，分享多年來看電影、拍電影、教電影的一些心得和感想。●

Challenges in Governance in Hong Kong Edited by Professor Ray Yep Kin-man, Department of Public Policy City University of Hong Kong Press, 2017

Twenty years have passed since the handover in Hong Kong. What has remained the same and what has changed since 1997? Most Hong Kong people may feel that social conflict and confrontation between the government and citizens have sharpened.



In this book, academics from CityU's Department of Public Policy discuss administrative issues that have concerned the HKSAR government since the reunion with mainland China from three aspects: China factors, the HKSAR administrative system, and challenges for policy. The analysis is presented in a simple writing style that combines basic political and public policy knowledge and concepts. The book is intended to inspire readers who care about the future of Hong Kong and wish to contribute to its development.

《特區管治的挑戰》

公共政策學系葉健民教授編著
香港城市大學出版社，2017年

從1997到2017，香港回歸已二十載。二十年間，香港有甚麼不曾改變、又有甚麼不再一樣？大多數香港市民也許認為，社會抗爭、官民對立加深了。

城大公共政策學系的多位學者，從中國因素、特區管治制度和政策挑戰三大範疇，以淺白的文字，並結合政治學和公共行政基礎知識和概念，剖析回歸以來特區管治的主要問題。編者期望本書可以啟發關心香港未來的讀者，為香港未來的發展作出貢獻。●